
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr L

Sesja w dniu 15 marca 2023 
Obrady rozpoczęto 15 marca 2023 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 14:51 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 13 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
4. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta 



Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Anna Twardowska

3. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Arleta Wegner -  proszę o przedstawienie w którym momencie zachodzą zmiany te 190 tys. 

Skarbnik – dochody zwiększają się o kwotę 196 814,00 zł są to środki środki z dotacji na realizację 
przedsięwzięcia w ramach projektu  Ponadnarodowa mobilność uczniów realizowanego w Programie 
Operacyjnym Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, projekt realizowany przez Szkołę Podstawową 
w Margoninie.
Alicja Michalska – Nowak – zz tego projektu były 3 edycje przez 4 lata mogło się ubiegać
o dofinansowanie w 2019,2020,2021,2022 był ostatnim rokiem w którym można było się ubiegać
o dotacje. Jako szkoła aplikowaliśmy w każdym roku składaliśmy wnioski. Miały być 4 edycje
i więcej dofinansowania nie było ku mojemu zaskoczeniu z racji tego że Fundacja otrzymała dodatkowe 
środki  a my byliśmy na liście rezerwowej  dostaliśmy te pieniądze. W pierwszej kolejności informacje 
dostał Pan Burmistrz, bo zawsze informacja idzie do organu prowadzącego 2 lutego informację dostałam 
ja, ale do 4 lutego przebywałam na zimowisku z dziećmi. Wiem, że sesja była 9 lutego tylko ja myślę, że 
jak ja wróciłam, tego 6 i wiem, że sesja była 9 to pewnie Pani Skarbnik dałaby radę przygotować to na 
sesję, natomiast ja tego nie zrobiłam i z tej racji ta sesja. Zawsze na te projekty był rok na realizację i 
można było przez 3 miesiące ustalać początek tego projektu finalnie muszę się skończyć  w czerwcu tego 
roku to na realizację tego projektu dostaliśmy nie rok a nie 3 miesiące więc od trwa od 1 marca do końca 
czerwca. Umowę została podpisana
i wysłana nie ma jej jeszcze. Fundacja ma miesiąc na przekazanie pieniędzy. Z projektu wyjedzie 36 
uczniów w dwóch mobilnościach po 18 osób w jednej mobilności. Mu już poczyniliśmy kroki w zakupie 
biletów na mobilność w marcu i w kwietniu. Nie ma możliwości zmniejszenia lub zwiększenia uczniów. 
Naprawdę napracowałam się żeby to napisać i nie robiłam tego w godzinach pracy a napisanie raportu 
końcowego jeszcze więcej pracy. Korzystać z programu mogą uczniowie klas 6,7,8. Pierwsza mobilność 
jest 26 marca wyjedzie pierwsza grupa a druga wyjedzie
16 kwietnia jadą na 7 dni w tym dwa dni na podróże a pięć dni zajęć merytorycznych w szkole 
partnerskiej. Dzieci przed wyjazdem muszą odbyć zajęcia z angielskiego, kulturowe
z psychologiem oczywiście to robimy. Bardzo państwu dziękuje wiem że to dodatkowy czas ale myślę ze 
dla dzieci warto. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta 



Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Anna Twardowska

Przewodniczący rady – czy jakieś pytania do Pana Burmistrza? 

Alicja Michalska – jeśli chodzi o prąd to już tam coś robimy. Proszę, żeby Państwo pochylili się nad
poważnym remontem toalet ze względu na to że w pionie C gdzie jest najwięcej toalet, bo na każdym
pionie są 2 dla uczniów za chwile nie dostaniemy zgody z sanepidu, żeby od  1 września szkoła ruszyła
bardzo proszę gdyby była taka możliwość żeby jakieś pieniądze na to przeznaczyć ja nie mówię, że
wszystkie od razu ale chociaż jakiś pion. Remont trzeba zacząć od tego, że trzeba cały pion wymienić. 
Zastępca Burmistrz – nadwyżki nie ma. Nadwyżka operacyjna to jest zupełnie coś innego ta nadwyżka
została  już  dawno  zjedzona  co  nie  znaczy  że  nie  trzeba  się  nad  tym  pochylić.  Mamy  mnóstwo
rozpoczętych zdań w szczególności z ładu, rekordowe 22 mln tylko dzięki dofinansowaniom, gdzie za
chwile  będzie tam brakowało dużych pieniędzy, to  że nam się  udało rozstrzygnąć jeden przetarg na
poziomie 5 mln to jest w ogóle cud. To jest firma, która kiedyś wyleciała stąd z hukiem, jak oni to zrobią
nie wiem kolejny przetarg, który ma wartość 5 mln może skończyć się na 7 mln. Nowe Miasto trzeba
unieważnić  postępowanie  bo  firma  nie  uzupełniła  dokumentów.  Bieżące  koszty  rosną  gigantycznie
przyszły faktury za prąd na kilkadziesiąt tysięcy. Ostatnio za salę w Próchnowie dostaliśmy fakturę 6 tys.
za gaz.  Gmina nie jest  objęta  ochroną taryfową jako urząd. Jak znam życie tu kaloryfery pewnie są
gorące, za sam stadion nie wiem czy nie zbliżymy do 100 tys. za sam prąd. Trzeba zacząć  oszczędzać jak
widzicie na salach wiejskich porozkręcane grzejniki na fest, zawsze po drugiej stronie jest płatnik. W
lampy trzeba też zainwestować bo cała linia wymaga naprawy w  sąsiedniej gminie widzicie Państwo jak
jest ciemno, że się człowieka z metra nie rozpozna. My w przyszłym roku mamy do oddania 4,5 mln do
oddania do budżetu państwa z tytułu wiatraków. Oczywiście szkoły, przedszkola wymagają inwestycji.
W szkole  cały  system ogrzewania  wymaga  naprawy,  nie  wiem czy  pół  mln  wystarczy  jeśli  będzie
ogrzewanie gazowe a wtedy siłą rzeczy rachunki będą większe. Jest marzec a my na wielu paragrafach
nie  mamy już  pieniędzy,my  nie  mamy na  bieżące  rzeczy.  Jak  odrzucicie  Państwo  Ład  to  wolnych
środków macie 100 tys. nie mamy podatników, którzy rok w rok przynoszą tutaj  miliony to nie jest
Budzyń, że co roku dochodzą nam 1 mln czy 2 mln a koszty będą rosły. Za chwilę będzie trzeba dołożyć
do drogi na Sypniewo z kredytu z niczego innego żeby dofinansować powiat, będzie trzeba brać kredyt.
Nie jesteśmy w stanie każdemu dokładać. Priorytet w Lipinach, szkoła która od 5 lat dostaje warunkowe
przedłużenie, priorytet walące się przedszkole w Radwankach gdzie dach spada dzieciom na głowę, nie
ma jednego miejsca jest  wiele takich miejsc mamy i  przedszkola i szkoły, my to widzimy to są lata
wszystko postępuje ale jak widzimy, że komuś dach spada na głowę to zaczynamy od dachu. 
Alicja Michalska – Nowak – toalety w szkole, Ci uczniowie którzy u nas byli mówili że wstyd im zabrać
dziecko do toalety. W pierwszej kolejności trzeba zrobić toalety, ogrzewanie mamy jakie mamy ale ono
funkcjonuje.  Jeśli  Pan mówi o dofinansowaniach to  może z  czegoś zrezygnujmy,  Radwanki  łącznik,
Lipiny  stadion  a  my od  kulki  lat  jesteśmy pominięci,  przedszkole  jest  wyremontowane  a  dodam,że
imprezy są w szkole organizowane a nic ku temu się nie robi, toalety porostu wstyd, sama będę pisać
pisma i szukać sponsorów, trzeba to po prostu zrobić. 
Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu chodzi o łatanie dziur, chodzi o dziury np. Koło mnie taka dziura
gdzie koło można urwać rozmawiałem z Panem Jackiem i nie ma asfaltu do zaklejenia.  
Zastępca Burmistrza – przed chwila padło sformułowanie to z czegoś zrezygnujmy, to niech podniesie
rękę  ten  kto  z  czegoś  zrezygnuje.  Niektórzy  ludzie  czekają  30  lat  na  zrobienie  drogi
i jeszcze jej nie mają na terenach wiejskich. Ogrzewanie z innego powodu istnieje zagrożenie, że tej
słomy za chwile zabraknie, to że dziś się trzyma to się trzyma. Kiedyś jeden Radny zaproponował, żeby
obniżyć stawki podatku i  on to zrekompensuje i  co oczywiście  tego nie  zrobił  i  to są  właśnie takie
zapewnienia. Nigdy by Pan nie powiedział, że nawóź będzie kosztował 5, 6 tys. za tonę, założył by się
Pan ze mną że cebula będzie kosztowała 5 zł. Nie ma takiej granicy której nie przekroczymy. Może
inaczej słoma będzie tylko pytanie za ile czy to są dostawcy stąd? Umowa jest podpisywana z roku na rok
pewnie.  Nie  ma gwarancji,  że  na  przyszły  rok  ktoś  będzie  chciał  podpisać  tą  umowę tego nikt  nie
zagwarantuje.  System działa  w ten  sposób,  że  gazu  nie  da  się  założyć  w  dwa miesiące  pamiętacie
Państwo co się działo w Lipinach kocioł strzelił, skracane lekcje wydłużana przerwa semestralna i nie
było z PGNIG z przyłączem tylko na poziomie formalnym tam powinna być alternatywna. 
Alicja Michalska – Nowak – ale tak samo może być problem z gazem kto da nam gwarancje, że gaz



zawsze będzie, no nikt. 
Zastępca Burmistrza – nie porównujmy zapewnień osoby fizycznej z Państwem Polskim i zasoby PGNIG
który gwarantuje rezerwy dla wrażliwych grup. Nie porównujmy. Gaz jest gwarantowany przez Państwo 
tego nie może zabraknąć, jak brakuje wtedy duże firmy muszą go ograniczać Państwo w domach nie 
odczuwacie ale firmy tak bo dostają decyzje że mają ograniczyć zużycie pod gigantycznym rygorem 
kary. Gdybyśmy mogli do PGNIG wystąpić o przyłączenie i się nie przyłączyć to byłoby fajnie, ale tak 
nie można jak wystąpimy to trzeba się podłączyć, bo wtedy są naliczane gigantyczne koszty. 

Uchwała L/468/2023 stanowi załącznik nr 2 do Protokołu. 

4. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie  L Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 15 marca 2023 o godz. o godz. 14:51
tego samego dnia.

 

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Joanna Koczorowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


